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	姓名：夏尚
性别: 男
出生年月：1985年9月 
学位/学历：博士研究生
职称：研究员
电子邮件：sxia@nipd.chinacdc.cn
办公地址：上海市黄浦区瑞金二路207号               
	

	教育经历

	2009-2013，香港浸会大学，计算机科学系，哲学博士
2002-2009，上海交通大学，电子信息学院，工学硕士
2002-2009，上海交通大学，电子信息学院，工学学士

	工作经历

	2025-今，中国疾病预防控制中心寄生虫病预防控制所（国家热带病研究中心），疾控应急办，副主任
2020-2025，中国疾病预防控制中心寄生虫病预防控制所（国家热带病研究中心），信息中心，副主任
2018-2020，中国疾病预防控制中心寄生虫病预防控制所，信息中心，副研究员
2015-2018，中国疾病预防控制中心寄生虫病预防控制所，媒介室，助理研究员
2013-2015，中国疾病预防控制中心，博士后

	社会/学术任职和活动

	中华预防医学会公共卫生信息化专业委员会委员（第六届）
《Infectious Diseases of Poverty》编委
《中国血吸虫病防治杂志》编委
《中国寄生虫学与寄生虫病杂志》青年编委

	研究方向/主要研究内容

	1）传染病智能化监测预警技术；
2）空间流行病学；
3）计算流行病学与数学建模；
4）全健康研究与复杂系统建模等

	科研/教学研究项目

	1. 国家自然科学基金面上项目，82173633，我国输入性疟疾多渠道智能化监测预警模型研究，2022/01 - 2025/12，55万元，在研，主持。
2. 国家自然科学基金青年项目，81502858，网络模型应用于评价流动人口引发边境地区输入性疟疾的风险研究，2016/01 - 2018/12，22万元，已结题，主持。
3. 上海市卫生和计划生育委员会科研课题，基于对地观测影像特征识别技术的寄生虫病传播媒介孳监测方法研究，2018/01 - 2020/12，20174Y0188,5万元，已结题，主持。 
4. 科技部“科技基础资源调查”专项，我国区域人群气象敏感性疾病科学调查（项目）/气象敏感性寄生虫病预测预警和干预技术研究（课题），2017FY101203，2017/02 - 2021/12，279万元，在研，主要参与。
5. 国家卫生和计划生育委员会“中国-东盟公共卫生合作基金”项目，澜沧江-湄公河次区域媒传热带病媒介监测、疫情预警与传播风险评估跨境合作项目，2017/01-2018/01,90万元，已结题，主要参与。
6. 国家自然科学基金面上项目，81573261，疟疾消除阶段监测响应措施的优化机制研究，2016/01–2019/12，50万元，已结题，主要参与。
7. 国家自然科学基金面上项目，81273192，我国边境疟疾传播扩散机制模型的研究，2013/01–2016/12，64万元，已结题，主要参与。

	主要学术成果

	期刊论文
1. Xia S, Zheng J X, Wang X Y, et al. Epidemiological big data and analytical tools applied in the control programmes on parasitic diseases in China: NIPD's sustained contributions in 70 years[J]. Advances in parasitology, 2020, 110: 319-347.
2. 夏尚、薛靖波、高风华、吕山、许静、张世清、李石柱. Sentinel-1A雷达遥感数据模型快速识别洪灾后血吸虫病传播潜在风险区研究[J]. 中国寄生虫学与寄生虫病杂志, 2020, v.38(04):19-24.
3. Xia S, Xue J B, Zhang X, et al. Pattern analysis of schistosomiasis prevalence by exploring predictive modeling in Jiangling County, Hubei Province, PR China[J]. Infectious diseases of poverty, 2017, 6(1): 1-10.
4. Xia S, Zhou X N, Liu J. Systems thinking in combating infectious diseases[J]. Infectious diseases of poverty, 2017, 6(1): 1-7.
5. Xia S, Liu J, Cheung W. Identifying the relative priorities of subpopulations for containing infectious disease spread[J]. PloS one, 2013, 8(6): e65271.
6. Xia S, Liu J. A computational approach to characterizing the impact of social influence on individuals’ vaccination decision making[J]. PLoS One, 2013, 8(4): e60373.
7. Xia S, Allotey P, Reidpath D D, et al. Combating infectious diseases of poverty: a year on[J]. Infectious diseases of poverty, 2013, 2(1): 1-8.
著作
· Liu J, Xia S. Computational Epidemiology: From Disease Transmission Modeling to Vaccination Decision Making[M]. Springer Nature, 2020.
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	Name：XIA, Shang
Gender：Male
Date of birth： September, 1985 
Degree：PhD in Computer Science
Title：Associate Professor
Email： sxia@nipd.chinacdc.cn
Address：207 Ruijin Er Road,  Shanghai, China              
	

	Education

	· 2009-2013, PHD, Hong Kong Baptist University (HKBU), Hong Kong S.A.R.
· 2006-2009, Master of Engineering，Shanghai Jiao Tong University (SJTU), Shanghai, China
· 2002-2006, Bachelor of Engineering，Shanghai Jiao Tong University (SJTU), Shanghai, China

	Appointments

	· 2020-Now，National Institute of Parasitic Diseases-Chinese Center for Tropical Diseases Research, China CDC, Informatics Center，Associate Professor
· 2018-2020，National Institute of Parasitic Diseases, China CDC, Informatics Center，Associate Professor
· 2015-2018，National Institute of Parasitic Diseases, China CDC, Department of Vector borne diseases，Assistant Professor
· 2013-2015，Chinese Center for Disease Control and Prevention, Post doctoral research fellow

	Academic Participation and Activities

	· Committee member of Preventive Medical Information Society in the Chinese Preventive Medicine Association (CPMA)
· Section editor of BMC Infectious Diseases of Poverty (IDP)
· Section editor of Advances in Climate Change Research（in Chinese）
· Section editor of Chinese Journal of Parasitology and Parasitic Diseases (in Chinese)
· Section editor of Chinese Journal of Schistosomiasis Control (in Chinese)

	Research Interest

	· Intelligent Disease Surveillance and Forecasting; 
· Spatial and Computational Epidemiology; 
· Data-Driven Complex Systems Modeling; 
· Systems analysis for One Health.

	Projects

	· Multiple-source Data Fusion based Modeling for Intelligent Imported Malaria Surveillance and Early Warning in China (No. 82173633, principal investigator), Founder by National Natural Science Foundation of China
· S&T Special Project for Basic Resource Survey: The Scientific Survey of Meteorological Sensitivity Diseases for Regional Population in China (No. 2017FY101203, key member), Founder by the Ministry of Science and Technology of China
· Breeding Site Surveillance for the Vectors of Parasitic Diseases by Exploring the Pattern Recognition with Remote Sensing Images (No. 20174Y0188, principal investigator), Founder by Shanghai Municipal Commission of Health
· Risk evaluation of imported malaria due to human movement in the border areas by network-based modeling (No. 81502858, principal investigator), Founder by National Natural Science Foundation of China
· Risk Evaluation, Surveillance and Forecast of Vector-Borne Tropical Diseases by Earth Observation Data Mining (ID: 32260, key member), Founder by EAS-MOST Dragon Cooperation: Dragon 4 Program
· Optimization of surveillance response system in the stage of malaria elimination (No. 81502858, key member), Founder by National Natural Science Foundation of China
· Modeling of malaria diffusion patterns in border area of China (No. 81273192, key member), Founder by National Natural Science Foundation of China

	Publications

	· Xia S, Zheng J X, Wang X Y, et al. Epidemiological big data and analytical tools applied in the control programmes on parasitic diseases in China: NIPD's sustained contributions in 70 years[J]. Advances in parasitology, 2020, 110: 319-347.
· Xia S, Xue J B, Zhang X, et al. Pattern analysis of schistosomiasis prevalence by exploring predictive modeling in Jiangling County, Hubei Province, PR China[J]. Infectious diseases of poverty, 2017, 6(1): 1-10.
· Xia S, Zhou X N, Liu J. Systems thinking in combating infectious diseases[J]. Infectious diseases of poverty, 2017, 6(1): 1-7.
· Xia S, Liu J, Cheung W. Identifying the relative priorities of subpopulations for containing infectious disease spread[J]. PloS one, 2013, 8(6): e65271.
· Xia S, Liu J. A computational approach to characterizing the impact of social influence on individuals’ vaccination decision making[J]. PLoS One, 2013, 8(4): e60373.
· Xia S, Allotey P, Reidpath D D, et al. Combating infectious diseases of poverty: a year on[J]. Infectious diseases of poverty, 2013, 2(1): 1-8.

	Books

	· Liu J, Xia S. Computational Epidemiology: From Disease Transmission Modeling to Vaccination Decision Making[M]. Springer Nature, 2020.
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